2023 年度産研研究会 (全 22 回)

日	講師	テーマ
4月28日(金) (ハイフレックス)	加藤 雅俊 氏 関西学院大学 経済学部 教授	Relocation of new firms: Does regional agglomeration matter?
5月19日(金) (ハイフレックス)	鎌田 拓馬 氏 大阪大学 大学院 国際公共政策研究科 准教授	Blessing or Curse for Organized Crime? The Long – Term Effects of an Energy Transition from Coal to Oil on the Yakuza
6月2日(金) (ハイフレックス)	上條 良夫 氏早稲田大学 政治経済学部 教授	Fixation of inequality and emergence of the equal split norm Approach from behavioral bargaining theory
6月21日 (水) (ハイフレックス)	David Gomulya 氏 Associate Professor, Lee Kong Chian School of BusinessSingapore Management University	When the music stops: An examination of the timing of firm response following awarenesses of product defects
6月23日(金) (ハイフレックス)	原 和弘 氏 早稲田大学 商学学術院 准教授	Choice against Phantoms
7月21日(金) (ハイフレックス)	黒田 翔 氏 筑波大学 大学院 博士後期課程	Climate Mitigation and Spatial Distribution of Automobile Demand:The Role of Income, Public Transit, and Portfolio Preferences
9月8日(金) (オンライン)	Ilir Haxhi 氏 Associate Professor, University of Amsterdam	Conflicts between Firms and Communities: A Configurational Approach
9月27日(水)(対面)	三橋 平氏 早稲田大学 商学学術院 教授	Monster Hunting: The Etiology of Organizational Deviance in Healthcare Contexts (英語でのご報告)
10月11日(水)(対面)	Emre Yildiz 氏 Senior Lecturer, Mälardalen University	Rethinking the Concept of Distance in IB Research (英語でのご報告)
10月13日(金) (ハイフレックス)	川中 大士朗 氏 早稲田大学 商学学術院 講師	Psychological game with decreasing marginal guilt
10月16日(月)(対面)	Kenneth Huang 氏 Associate Professor in Innovation, Entrepreneurship and Technology Management National University of Singapore	Unexpected Leadership Change as a Catalyst for Firms'AI Innovation Adoption (英語でのご報告)

10月18日(水) (対面)	清水 洋 氏 早稲田大学 商学学術院 教授	Exploring the Influence of Management Resource Mobility on Innovation: R&D Portfolio Reconfiguration and Patent Quality/Quantity. (英語でのご報告)
10月25日(水)(対面)	キム テソク 氏 早稲田大学 商学学術院 講師	Closing the Decarbon Gap: When Do Firms Promote Climate-Change Mitigating Technology? (英語でのご報告)
11月1日(水) (対面)	村瀬 俊朗 氏早稲田大学 商学学術院 准教授	Cognitive Discrepancies of Environment in Cross-Functional Teams: Scale Development and Validation (英語でのご報告)
11月8日(水) (対面)	梁取 美夫 氏早稲田大学 商学学術院 教授	New hires' person-environment fit: A longitudinal perspective (英語でのご報告)
11月15日(水) (対面)	山野井 順一 氏 早稲田大学 商学学術院 准教授	(Un)Intended Consequences of Inclusion Practices on Attitudes Towards the Gender Minority (英語でのご報告)
11月22日(水) (対面)	浅羽 茂 氏 早稲田大学 大学院 経営管理研究科 教授	Uncertainty, Risk & Return Reconsidered (英語でのご報告)
11月29日(水) (対面)	マレン・ジョエル 氏早稲田大学 商学学術院 准教授	Does proactive environmental strategy influence firm competitiveness? An empirical exploration.
12月15日(金) (ハイフレックス)	小澤 圭都 氏 早稲田大学 大学院 商学研究科 博士後期課程3年	Rambaud et al. (2010) の抽象会計システムと 今後の展開
12月20日(水) (対面)	エドマン・ジェスパー 氏早稲田大学 商学学術院 准教授	Legitimizing cross-border M&As from 'unwanted' countries: A critical discourse analysis (英語による開催)
1月17日(水) (対面)	Derek Lemberg 氏 Professor, North Dakota State University College of Business	Organizational decline and turnaround: Recent research and future directions. (英語による開催)
1月19日(金) (ハイフレックス)	寺本 和弘 氏 一橋大学 大学院 経済学研究科 講師	Unequal Wage Cyclicality: Evidence, Theory, and Implications for Labor Market Volatility